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RG.0002.15.2012 
 

P r o t o k ó ł   nr   XV/12 

z sesji Rady Gminy Zbrosławice, 

odbytej w sali CUP w Zbrosławicach      

w dniu  28 marca 2012r. 

 
W rozpoczęciu sesji brało udział 14 radnych, Radny Pan Krzysztof Stebel uczestnictwo w obradach 
rozpoczął w trakcie punktu 6. Lista obecności radnych, stanowi załącznik nr 1 do niniejszego 
protokołu. Na sesji obecnych było 21 zaproszonych gości /jak w liście obecności, stanowiącej 
załącznik nr 2 do niniejszego protokołu/. 
Czas rozpoczęcia sesji - godz. 16:00. 
 
 
 Ad. 1. 
Otwarcia obrad oraz przywitania radnych i zaproszonych gości dokonał Przewodniczący Rady Gminy 
– Jan Fels.  
Uwag do prawomocności zwołania sesji nie wniesiono. 
  
 
Ad. 2. 
Na podstawie listy obecności Przewodniczący Rady stwierdził prawomocność do przyjmowania 
uchwał.  
  
 
Ad. 3. 
 Przewodniczący Rady wniósł o wprowadzenie zmiany punktu „8” porządku obrad przedstawionego                            
w zaproszeniu na sesję. Po korekcie pkt 8 przedstawia się następująco: 
8. Podjęcie uchwał w sprawie:   

a) zmiany uchwały XII/144/11 Rady Gminy Zbrosławice z dnia 29 grudnia 2011 r. w sprawie 
wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń 
kanalizacyjnych na lata 2012-2014 – I, 

b) wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z gminą Bytom, dotyczącego udzielenia przez 
Centrum Interwencji Kryzysowej i Przeciwdziałania Uzależnieniom w Bytomiu świadczeń na 
rzecz osób nietrzeźwych, zamieszkałych na terenie gminy Zbrosławice oraz pokrycia kosztów 
świadczeń, w części nieuregulowanej przez osoby nietrzeźwe – II, 

c) przyjęcia Programu opieki nad bezdomnymi zwierzętami oraz zapobiegania bezdomności 
zwierząt na terenie Gminy Zbrosławice w 2012 roku  – III, 

d) zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzenia ścieków 
na terenie Gminy Zbrosławice na okres od 1 maja 2012 r. do 30 kwietnia 2013 r.– IV, 

e) zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzenia ścieków 
na terenie Gminy Zbrosławice na okres od 1 maja 2012 r. do 30 kwietnia 2013 r. – V, 

f) nadania nazwy drodze wewnętrznej położonej w Gminie Zbrosławice w miejscowości Księży 
Las – VI, 

g) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Zbrosławice na lata 2012 – 2021 
(autopoprawka) – VII, 

h) zmiany uchwały nr XIV/174/12 Rady Gminy Zbrosławice z dnia 23 lutego 2012 r. w sprawie 
zwolnienia Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej z Zbrosławicach z obowiązku 
wpłaty nadwyżki środków obrotowych do budżetu – VIII, 

i) zmian w budżecie Gminy Zbrosławice na rok 2012 – IX, 
j) zmian w budżecie Gminy Zbrosławice na rok 2012 – X, 
k) zmian w budżecie Gminy Zbrosławice na rok 2012 – XI, 
l) zmiany uchwały Nr XI/108/11 Rady Gminy Zbrosławice z dnia 29 listopada 2011 r. w sprawie 

inkasa podatku od nieruchomości, rolnego, leśnego, opłaty targowej oraz określenia 
inkasentów i wynagrodzenia za inkaso w 2012 roku zmienionej uchwałą Nr XII/147/11 Rady 
Gminy Zbrosławice z dnia 29 grudnia 2011 r.– XII,  
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  W wyniku głosowania wniosek o ustalenie treści pkt 8 porządku obrad w przedstawionej wersji został 
przyjęty jednogłośnie. 
 
 
Ad. 4. 
  Przewodniczący Rady Gminy przedstawił porządek.   
   
                    Porządek obrad:  
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocnego jej zwołania. 
2. Stwierdzenie prawomocności do podejmowania uchwał. 
3. Rozpatrzenie wniosków w sprawie zmiany porządku obrad. 
4. Przyjęcie porządku obrad. 
5. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.       
6. Sprawozdanie Przewodniczących Komisji.   
7. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Gminy.   

   8.    Podjęcie uchwał w sprawie:   
a) zmiany uchwały XII/144/11 Rady Gminy Zbrosławice z dnia 29 grudnia 2011 r. w sprawie 

wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń 
kanalizacyjnych na lata 2012-2014 – I, 

b) wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z gminą Bytom, dotyczącego udzielenia przez 
Centrum Interwencji Kryzysowej i Przeciwdziałania Uzależnieniom w Bytomiu świadczeń na 
rzecz osób nietrzeźwych, zamieszkałych na terenie gminy Zbrosławice oraz pokrycia kosztów 
świadczeń, w części nieuregulowanej przez osoby nietrzeźwe– II, 

c) przyjęcia Programu opieki nad bezdomnymi zwierzętami oraz zapobiegania bezdomności 
zwierząt na terenie Gminy Zbrosławice w 2012 roku  – III, 

d) zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzenia ścieków 
na terenie Gminy Zbrosławice na okres od 1 maja 2012 r. do 30 kwietnia 2013 r.– IV, 

e) zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzenia ścieków 
na terenie Gminy Zbrosławice na okres od 1 maja 2012 r. do 30 kwietnia 2013 r. – V, 

f) nadania nazwy drodze wewnętrznej położonej w Gminie Zbrosławice w miejscowości Księży 
Las – VI, 

g) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Zbrosławice na lata 2012 – 2021 
(autopoprawka) – VII, 

h) zmiany uchwały nr XIV/174/12 Rady Gminy Zbrosławice z dnia 23 lutego 2012 r. w sprawie 
zwolnienia Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej z Zbrosławicach z obowiązku 
wpłaty nadwyżki środków obrotowych do budżetu – VIII, 

i) zmian w budżecie Gminy Zbrosławice na rok 2012 – IX, 
j) zmian w budżecie Gminy Zbrosławice na rok 2012 – X, 
k) zmian w budżecie Gminy Zbrosławice na rok 2012 – XI, 
l) zmiany uchwały Nr XI/108/11 Rady Gminy Zbrosławice z dnia 29 listopada 2011 r. w sprawie 

inkasa podatku od nieruchomości, rolnego, leśnego, opłaty targowej oraz określenia 
inkasentów i wynagrodzenia za inkaso w 2012 roku zmienionej uchwałą Nr XII/147/11 Rady 
Gminy Zbrosławice z dnia 29 grudnia 2011 r.– XII,  

9. Sprawozdanie Wójta. 
10. Interpelacje radnych. 
11. „15 minut sołtysów” – informacje sołtysów. 
12.  Realizacja postulatów i wniosków radnych. 
13. Wolne wnioski oraz zapytania radnych i zaproszonych gości. 

   14. Zamknięcie sesji. 
 

Uwag nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania nad przyjęciem przedstawionego 
przez Przewodniczącego Rady porządku obrad.  
W wyniku głosowania porządek sesji został przyjęty jednogłośnie.    
  
 

 
Ad. 5. 
Protokół z sesji z dnia  23.02.2012 r. został przyjęty jednogłośnie. 
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 Ad. 6. 
Informację o pracy poszczególnych komisji Rady Gminy przedstawili ich przewodniczący: 

 Z-ca Przewodniczącego, Pani Krystyna Graca poinformowała, iż w czasie międzysesyjnym 
odbyło się jedno posiedzenie Komisji Rewizyjnej. 

             Tematem komisji z dnia 12 marca  była: „Kontrola referatu Gospodarki Nieruchomościami i       
             Ochrony Środowiska” m. in. pod kątem realizacji ustaleń, uwag i wyjaśnień z poprzedniej   
             kontroli referatu w lipcu 2011 r. Ustalono, że referat wykonuje m.in. zadania związane z  
             gospodarowaniem nieruchomościami gminnymi, w szczególności ze zbywaniem i  
             nabywaniem nieruchomości, przekazywaniem w użytkowanie wieczyste, w użytkowanie, w  
             trwały zarząd, w dzierżawę, użyczenie oraz zajmuje się zadaniami związanymi z ochroną   
             środowiska. Powiedziała, że kierownik referatu, Pani Beata Dzielicka przedstawiła zmiany    
             jakie nastąpiły w referacie od czasu objęcia przez nią funkcji kierownika i aktualnej   
             działalności referatu. Wnioski podjęte przez Komisję stanowią załącznik nr 2A do niniejszego   
             protokołu.  
             Komisja postanowiła, że ocena działalności referatu pod kątem legalności, gospodarności              
             wykonywanych zadań będzie tematem odrębnego posiedzenia komisji. 
 

 Pani Katarzyna Łosicka poinformowała, iż Komisja Budżetu, Gospodarki i Rozwoju w okresie 
międzysesyjnym odbyła dwa posiedzenia. 

             - 5 marca – posiedzenie dotyczyło zasad funkcjonowania Ochotniczych Straży Pożarnych. 
           Omówiono trudności z jakimi muszą się zmagać OSP, oraz nowy sposób podziału środków na  
           OSP.    
            Komisji przedstawiono zestawienie wydatków poszczególnych jednostek z lat 2009-2011, ilości   
            strażaków, informacje o sprzęcie i infrastrukturze. Przewodnicząca poinformowała, że jeśli ktoś   
           jest zainteresowany tymi informacjami to znajdzie je w załączniku protokołu z posiedzenia   
           komisji.  

 -  26 marca – w pierwszej części posiedzenia omawiano proponowane obszary pod siłownie 
wiatrowe, w kontekście opracowywanego studium. Druga część posiedzenia poświęcona była 
opiniowaniu projektów uchwał, które będą procedowane podczas dzisiejszej sesji. 
 

 Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Pomocy Społecznej Pani 
Krystyna Trzęsiok poinformowała, że Komisja w okresie międzysesyjnym odbyła jedno  
posiedzenie, którego tematem był „ Stan opieki zdrowotnej, profilaktyka zdrowotna, realizacja 
programu dotyczącego wad postawy u dzieci”. Poinformowała, że w związku z tym 
programem przebadano w gminie Zbrosławice dzieci w wieku 10 lat. W posiedzeniu Komisji 
udział wzięli kierownicy niepublicznych ośrodków zdrowia „FAL-MED” , „FAM-MED” i lekarz 
Pan Jerzy Słodczyk. Inspektor Pani Maria Langer przedstawiła Komisji przedstawiła 
sprawozdanie z wykonanie budżetu za rok 2011 w zakresie opieki zdrowotnej mieszkańców 
gminy, oraz sprawozdanie z realizacji programu dotyczącego wad postawy u dzieci. Komisja 
jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały dotyczącej wyrażenia zgody na 
zawarcie porozumienia z gminą Bytom dotyczącego udzielenia przez Centrum Interwencji 
Kryzysowej i Przeciwdziałaniu Uzależnieniom w Bytomiu świadczeń na rzecz osób 
nietrzeźwych, zamieszkałych na terenie gminy Zbrosławice oraz pokrycia kosztów świadczeń, 
w części nieuregulowanej prze osoby nietrzeźwe. 
 

 Przewodniczący komisji, Pan Józef Skandy poinformował, że 26 marca odbyło się wyjazdowe 
posiedzenie Komisji Rolnictwa wraz z powiatową Komisją Infrastruktury i Środowiska na 
wysypisko śmieci w Rybnej. Posiedzenie został zwołane na wniosek mieszkańców sołectwa 
Laryszów reprezentowanych przez radną Panią Justynę Dziemba, przez sołtysa Pana 
Sołtysika i Pana Jureczek w związku z uciążliwością wysypiska. Komisja rolnictwa nie 
stwierdziła uchybień i nieprawidłowości. Spółka wg prezesa posiada aktualne badania 
kwartalne przeprowadzane przez Główny Instytut Górnictwa. Na wysypisko trafia rocznie 
840 000 ton odpadów, z czego pobierana jest opłata w wysokości 160 zł /tonę . Z kwoty tej 
106 zł trafia do Urzędu Marszałkowskiego, a 54 zł do spółki. Wysypisko posiada zezwolenie 
na eksploatację do roku 2018. Jednak prezes zapewnia, że w roku 2015 wysypisko będzie 
zamknięte, a śmieci będą wywożone do Gliwic, gdzie powstaje śląskie centrum recyklingu. 
Wysypisko otoczone jest 11 hydrantami, z czego 9 służy do zraszania odpadów w czasie 
suszy. Komisja wystąpi do spółki o udostępnienie badań przeprowadzonych na terenie 
wysypiska, gdyż okoliczni mieszkańcy skarżą się na plagę mew, szczurów i much.                    
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Zapytań ani uwag do Przewodniczących Komisji nie wniesiono.   
   
 
Ad. 7.  
  Przewodniczący i Wiceprzewodnicząca Rady Gminy przedstawili informację ze swojej działalności              
w okresie międzysesyjnym – stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  
     
Zapytań ani uwag nie wniesiono.   
 
Ad. 8. 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Jan Fels przedstawił do podjęcia następujące projekty uchwał: 
 
a) w sprawie zmiany uchwały XII/144/11 Rady Gminy Zbrosławice z dnia 29 grudnia 2011 r. w 

sprawie wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń 
kanalizacyjnych na lata 2012-2014. 

 
Kierownik referatu, Pan Janusz Kołodziejczyk poinformował, że w związku z zawiadomieniem o 
wszczęciu postępowania o stwierdzenie nieważności uchwały nr XII/144/11 z dnia 29 grudnia 2011 r. 
dokonuje się zmiany treści załącznika nr 1 w zakresie realizacji postanowień art. 21 ust. 2 pkt. 1, pkt 3 
oraz pkt. 5 ustawy o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym odprowadzeniu ścieków 
przedstawionego przez Zakład Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Zbrosławicach. Załącznik 
został uzupełniony o planowane działania z zakresu usług wodociągowo-kanalizacyjnych, 
przedsięwzięć rozwojowo – modernizacyjnych, przedsięwzięć racjonalizujących zużycie wody.  
 
Przewodniczący Rady zwrócił uwagę, że w uzasadnieniu projektu uchwały mylnie podano 2012 r. 
zamiast roku 2011 i poprosił o poprawienie tego błędu. 
 

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju Pani Katarzyna Łosicka poinformowała, iż 
Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie i powiedziała, że ma 
nadzieję, że w załączniku poprawiono błędy interpunkcyjne. 
   
Uwag ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział wzięło 15 
radnych. Uchwała o Nr XV/175/12 w sprawie zmiany uchwały XII/144/11 Rady Gminy Zbrosławice z 
dnia 29 grudnia 2011 r .w sprawie wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń 
wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych na lata 2012-2014 została podjęta przy 15 głosach „za”   – 
stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.  
 

b) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z gminą Bytom, dotyczącego udzielenia 
przez Centrum Interwencji Kryzysowej i Przeciwdziałania Uzależnieniom w Bytomiu świadczeń na 
rzecz osób nietrzeźwych, zamieszkałych na terenie gminy Zbrosławice oraz pokrycia kosztów 
świadczeń, w części nieuregulowanej przez osoby nietrzeźwe. 
 

Z-ca Wójta, Pani Katarzyna Sosada powiedziała, że w związku z tym, że w Gminie Zbrosławice nie 
ma izby wytrzeźwień zachodzi konieczność zawarcia porozumienia na mocy tej uchwały i zapewnienia 
Prezydenta miasta Bytom, Pan Piotra Koja, że ze strony miasta Bytom istnieje wola zawarcia takiego 
porozumienia. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Pomocy Społecznej, Pani Krystyna 
Trzęsiok poinformowała, iż Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie. 
 
Uwag ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział wzięło 15 
radnych. Uchwała o Nr XV/176/12 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z gminą 
Bytom, dotyczącego udzielenia przez Centrum Interwencji Kryzysowej i Przeciwdziałania 
Uzależnieniom w Bytomiu świadczeń na rzecz osób nietrzeźwych, zamieszkałych na terenie gminy 
Zbrosławice oraz pokrycia kosztów świadczeń, w części nieuregulowanej przez osoby nietrzeźwe 
została podjęta przy 15 głosach „za”   – stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  
 
 
c) w sprawie przyjęcia Programu opieki nad bezdomnymi zwierzętami oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Zbrosławice w 2012 roku.. 
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Kierownik referatu, Pan Janusz Kołodziejczyk powiedział, że w związku z nowelizacją ustawy z dnia 
21 sierpnia 1997 r. o ochronie zwierząt został zmieniony art. 11 a, który zobowiązuje  Radę Gminy do 
określenia w drodze uchwały corocznie do dnia 31 marca Programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt. Zgodnie z uzasadnieniem do projektu 
nowelizacji ustawy o ochronie zwierząt – uchwalenie przez Radę Gminy w/w programu przyczyni się 
do ograniczenia bezdomności zwierząt, na co zwraca uwagę raport Najwyższej Izby Kontroli z dnia 23 
sierpnia 2011 r. w sprawie przestrzegania praw zwierząt, który mówi, iż zjawisko bezdomności 
zwierząt utrzymuje się na wysokim poziomie i ma tendencję wzrostową. 
 
Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju Pani Katarzyna Łosicka poinformowała, iż 
Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie. 
 
Przystąpiono do głosowania, w którym udział wzięło 15 radnych. Uchwała o Nr XV/177/12 w sprawie 
przyjęcia Programu opieki nad bezdomnymi zwierzętami oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na 
terenie Gminy Zbrosławice w 2012 roku została podjęta przy 15 głosach „za”   – stanowi załącznik nr 6 
do niniejszego protokołu.  
 
d) w sprawie zatwierdzenia: ”Taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego 

odprowadzenia ścieków na terenie Gminy Zbrosławice na okres od dnia 1 maja 2012 r. do dnia 30 
kwietnia 2013 r. 
 

Kierownik referatu, Pan Janusz Kołodziejczyk powiedział, że w dniu 17.02.2012 r. wpłynął wniosek 
ZGKiM w Zbrosławicach o zatwierdzenie taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego 
odprowadzenia ścieków na terenie Gminy Zbrosławice na okres od 01.05.2012 r. do 30.04.2013r. 
Wniosek został sprawdzony pod kątem zgodności opracowania z obowiązującymi przepisami. Po 
zweryfikowaniu kosztów zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzenia ścieków 
stwierdzono, że taryfy zastały ustalone na optymalnie niskim poziomie dla mieszkańców przy 
równoczesnym zapewnieniu bezpieczeństwa funkcjonowania przedsiębiorstwa. Powyższe zostało 
przyjęte Zarządzeniem Nr 54/2012 Wójta Gminy Zbrosławice z dnia 01.03.2012r. 
 
Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju Pani Katarzyna Łosicka poinformowała, iż 
Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała negatywnie 13 głosami „przeciw” i 2 głosach 
„wstrzymujących się”. 
 
Radny Pan Piotr Jankowski powiedział, że chociaż projekt uchwały został zaopiniowany negatywnie to 
i tak taryfy będą obowiązywać po 70 dniach i nic nie można zrobić. Następuje zwrócił się do sołtysów i 
powiedział, że następuje zmniejszenie poboru płatności za ścieki odprowadzane do kanalizacji, ale nie 
ma zmniejszenia poboru dla tych, którzy wywożą ścieki beczkowozami, co jest krzywdzące dla tych 
mieszkańców.  
 
Radny, Pan Tomasz Siegel zapytał, od jakiego momentu liczy się 70 dni. 
Przewodniczący Rady wyjaśnił, że 70 dni liczy się od dnia pozytywnego zaopiniowania przez Wójta. 
Pan Siegel zapytał, na który dzień miesiąca przypada ten 70 dzień. 
Przewodniczący wyjaśnił, że taryfy zaczną obowiązywać 1 maja 2012 r. 
 
Radny, Pan Piotr Jankowski zapytał, dlaczego projekt tej uchwały wchodzi tak późno. Gdyby 
przedstawiono ją wcześniej można by coś zadecydować. 
Kierownik referatu powiedział, że wniosek wpłynął 17 lutego, zarządzenie wójta jest z dnia 1 marca. 
Ze strony przedsiębiorstwa ustawowy termin został zachowany. Rada może podjąć uchwałę 
odrzucającą stawki i wtedy musi uzasadnić powód odrzucenia stawek do nadzoru.  
Radny Jankowski powiedział, że dla niego jest jednoznaczny powód. Dopłaty są dla tych, którzy mają 
wygodę, a dla tych, którzy wywożą ścieki beczkowozem dopłat nie ma. Nie traktujemy równo 
wszystkich mieszkańców. 
 
Przewodniczący Rady zapytał, czy członkowie Rady zezwalają na zabranie głosu sołtysowi Panu 
Wysockiemu. Rada wyraziła na to zgodę. 
 
Pan Wysocki zwrócił się do Radnego Piotra Jankowskiego mówiąc, że Pan Jankowski wywozi szambo 
kiedy chce, a on musi płacić za ścieki  w zależności od ilości zużytej wody nie zależnie od tego, do 
czego ją wykorzystał. 
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Radny Piotr Jankowski powiedział, że można założyć dwa liczniki, by tego uniknąć.  
 
 
Więcej uwag ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział 
wzięło 15 radnych. Projekt uchwały  w sprawie w sprawie zatwierdzenia: ”Taryf dla zbiorowego 
zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzenia ścieków na terenie Gminy Zbrosławice na okres od 
dnia 1 maja 2012 r. do dnia 30 kwietnia 2013 r. nie został podjęty przy 15 głosach „przeciw”. 
 
e) w sprawie zatwierdzenia: ”Taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego 

odprowadzenia ścieków na terenie Gminy Zbrosławice na okres od dnia 1 maja 2012 r. do dnia 30 
kwietnia 2013 r. 

  
Kierownik referatu, Pan Janusz Kołodziejczyk powiedział, że w dniu 21.02.2012 r. wpłynął wniosek 
GPW Dystrybucja Sp. z o.o. z siedzibą w Katowicach o zatwierdzenie taryf dla zbiorowego 
zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzenia ścieków na terenie Gminy Zbrosławice na okres od 
01.05.2012 r. do 30.04.2013r. Wniosek został sprawdzony pod kątem zgodności opracowania z 
obowiązującymi przepisami. Po zweryfikowaniu kosztów zbiorowego zaopatrzenia w wodę i 
zbiorowego odprowadzenia ścieków stwierdzono, że taryfy zastały ustalone na optymalnie niskim 
poziomie dla mieszkańców przy równoczesnym zapewnieniu bezpieczeństwa funkcjonowania 
przedsiębiorstwa. Powyższe zostało przyjęte Zarządzeniem Nr 53/2012 Wójta Gminy Zbrosławice z 
dnia 01.03.2012r. 
 
Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju Pani Katarzyna Łosicka poinformowała, iż 
Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała negatywnie przy 1 głosie „za”,  13 głosach „przeciw” i 
1 głosie „wstrzymującym się”. 
 
Uwag ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział wzięło 15 
radnych. Projekt uchwały  w sprawie w sprawie zatwierdzenia: ”Taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w 
wodę i zbiorowego odprowadzenia ścieków na terenie Gminy Zbrosławice na okres od dnia 1 maja 
2012 r. do dnia 30 kwietnia 2013 r. nie został podjęty przy 14 głosach „przeciw” i 1 głosie 
„wstrzymującym się”. 
 
f) w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej położonej w Gminie Zbrosławice w miejscowości 

Księży Las. 
 

Kierownik referatu, Pani Beata Dzielicka powiedziała, że w związku z dopuszczeniem do zabudowy 
nowych terenów w Księżym Lesie zachodzi konieczność nadania nazwy powstałej drodze 
wewnętrznej i przypisaniu jej numeracji porządkowej nieruchomości. Właścicielem drogi jest Skarb 
Państwa i wymóg uzyskania zgody właściciela na nadanie nazwy został spełniony. Nazwa „Nowa” nie 
występuje w Gminie Zbrosławice. 
  
Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju Pani Katarzyna Łosicka poinformowała, iż 
Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie. 

   
Uwag ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział wzięło 15 
radnych. Uchwała o Nr XV/178/12 w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej położonej w Gminie 
Zbrosławice w miejscowości Księży Las  została podjęta przy 15 głosach „za”   – stanowi załącznik    
nr 7 do niniejszego protokołu.  
  
 

g/  w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Zbrosławice na lata 2012-2021 
(autopoprawka). 

      Skarbnik Gminy Pani Marzena Błaszczyk-Żołędziewska wyjaśniła, iż zmiana do Wieloletniej 
Prognozy Finansowej  obejmuje podjęte na dzisiejszej sesji uchwały budżetowe. 

       Uchwała w zakresie roku 2012 zwiększa dochody bieżące o 17 822,87 zł, wydatki bieżące o                    
136 817,87 zł, w tym wydatki związane z obsługą długu o 20 000,94 zł. Zwiększa się  wydatki 
majątkowe o 73 000 zł. W ramach przedsięwzięć majątkowych następuje zmniejszenie o 12 000 zł. 
Przychody zwiększa się o kwotę 201 995 zł. Następuje również zmniejszenie przychodów z tytułu 
pożyczek oraz zwiększenie z tytułu kredytów o tą samą wartość 441 222,69 zł oraz zwiększa się 
przychody z tytułu wolnych środków o 201 995 zł. Zwiększa się  w zakresie roku 2012 rozchody                      
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z tytułu spłat kredytów o 10 000 zł, oraz zmniejsza się o tą samą wartość rozchody w roku 2020.               
W związku ze zmianami wprowadzanymi w uchwałach budżetowych będących przedmiotem obrad 
dzisiejszej sesji ulega zwiększeniu deficyt budżetowy w zakresie roku bieżącego o 191 995 zł. Z uwagi 
na to, że jedna z uchwał zakłada przesunięcie w planie przychodów pomiędzy pożyczką a kredytem, 
ma to odzwierciedlenie w WPF roku bieżącego. 

 
Przewodniczący Rady zapytał czego dotyczy autopoprawka. 
Pani Skarbnik powiedziała, że dotyczy uchwały, która zwiększa stronę dochodową i wydatkową           
o kwotę 12 zł. Kwota ta musiała być ujęta w WPF. 
   
Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju Pani Katarzyna Łosicka poinformowała, 
iż Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie. Następnie dodała, iż 
sygnalizowano, że będzie uchwała na kwotę 12 zł i autopoprawka do WPF, na co Komisja 
wyraziła zgodę. 
    

Uwag ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział wzięło 
15 radnych. Uchwała o Nr XV/179/12 w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 
Zbrosławice na lata 2012-2021 została podjęta 15 głosach „za” – stanowi załącznik nr 8  do 
niniejszego protokołu.  
 
 

h) w sprawie zmiany uchwały nr XIV/174/12 Rady Gminy Zbrosławice z dnia 23 lutego 2012 r.                
w sprawie zwolnienia Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Zbrosławicach                           
z obowiązku wpłaty nadwyżki środków obrotowych do budżetu. 
Skarbnik Gminy Pani Marzena Błaszczyk-Żołędziewska wyjaśniła, że organ nadzoru, Regionalna 
Izba Obrachunkowa wyraziła wątpliwość co do wskazania przez Radę Gminy zwolnienia ZGKiM 
od wpłaty nadwyżki budżetowej do budżetu i przeznaczenia tej kwoty na zakupy inwestycyjne. 
Korekta uchwały polega na wykreśleniu tego zapisu.  
 
Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju Pani Katarzyna Łosicka poinformowała, 
iż Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie ( 15 głosów „za”). 
 
Uwag ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział 
wzięło 15 radnych. Uchwała o Nr XV/180/12 w sprawie zmiany uchwały nr XIV/174/12 Rady 
Gminy Zbrosławice z dnia 23 lutego 2012 r. w sprawie zwolnienia Zakładu Gospodarki 
Komunalnej i Mieszkaniowej w Zbrosławicach z obowiązku wpłaty nadwyżki środków obrotowych 
do budżetu. została podjęta przy 15 głosach „za”  – stanowi załącznik nr 9 do niniejszego 
protokołu.  
 
  

i) w sprawie zmian w budżecie Gminy Zbrosławice na rok 2012. 

Skarbnik Gminy Pani Marzena Błaszczyk-Żołędziewska wyjaśniła, iż niniejszy projekt uchwały 
zakłada przesunięcie środków w zakresie planu przychodów. Sumą bilansową jest łączne 
zwiększenie o 201 995 zł z tytułu wolnego środka, uchwała zakłada zmniejszenie planu 
przychodów z tytułu pożyczki o wartość 441 223 zł i zwiększenie o tą samą wartość z tytułu 
kredytu z przeznaczeniem na pokrycie planowanego deficytu. Uchwała zakłada zwiększenie planu 
rozchodów o kwotę 10.000 zł z tytułu spłaty kredytów. W zakresie zwiększeń strony wydatkowej 
na łączną kwotę 203 995 zł, uchwała zakłada zwiększenie w zakresie obsługi długu (odsetek) o 
20 000,94 zł, w zakresie ochrony zdrowia angażuje środki nie wykorzystane z roku poprzedniego 
na realizację programu przeciwdziałania alkoholizmowi i narkomanii w wysokości 88 994,06 zł. W 
zakresie pozostałej działalności w ramach ochrony zdrowia zakłada się zwiększenie o wartość 
10 000 zł, co umożliwi zawarcie porozumienia z miastem Bytom w przedmiocie izby wytrzeźwień. 
W zakresie Gospodarki Nieruchomościami i Ochrony Środowiska w ramach wydatków 
majątkowych uchwała zakłada zwiększenie o 85 000 zł  dotacji celowej dla ZGKiM na zadanie 
inwestycyjne pn. wymiana przewodu wodociągowego azbestowo-cementowego na przewód z 
polietylenu w miejscowości Wieszowa w ul. Sienkiewicza. Środki te kwalifikują się do ujęcia ich w 
ramach wydatków związanych z ochroną środowiska. Zmniejszenia planów wydatków odnoszą się  
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do wartości 12 000 zł w ramach zadania inwestycyjnego „Budowa sieci kanalizacyjnej w 
Wieszowie ul. Sienkiewicza, Polna, Leśna, Bytomska.” W zakresie od § 1 do § 5 uchwała zakłada 
stosowne aktualizacje w odpowiednich tabelach. Uchwała zakłada również wprowadzenie 
zaktualizowanych wartości w zakresie limitów i upoważnień dla Wójta gminy do zaciągania 
zobowiązań. 
  
Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju Pani Katarzyna Łosicka poinformowała, 
iż Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie. 
    
Uwag ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział 
wzięło 15 radnych. Uchwała o Nr XV/181/12 w sprawie zmian w budżecie Gminy Zbrosławice na 
rok 2012 została podjęta przy 15 głosach „za”   – stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu.  
 
 

j) w sprawie zmian w budżecie Gminy Zbrosławice na rok 2012. 
Skarbnik Gminy Pani Marzena Błaszczyk-Żołędziewska wyjaśniła, iż niniejsza uchwała zakłada 
zwiększenie planu dochodów i wydatków o tą samą wartość - 17 810,87 zł. Po stronie dochodowej 
jest to zwiększenie z tytułu grantu z komisji europejskiej związanego z festiwalem zespołów 
folklorystycznych w Miedarach mającego miejsce w 2011 r. Po stronie wydatkowej środki te 
angażuje się na wydatki związane z promocją jednostki samorządu terytorialnego. 
  
Przewodnicząca Komisji Budżetu, Gospodarki i Rozwoju Pani Katarzyna Łosicka poinformowała, 
iż Komisja powyższy projekt uchwały zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie (15 głosów „za”).     
    
Uwag ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział 
wzięło 15 radnych. Uchwała o Nr XV/182/12 w sprawie zmian w budżecie Gminy Zbrosławice na 
rok 2012 została podjęta przy 15 głosach „za”   – stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu.  
 
 

k) w sprawie zmian w budżecie Gminy Zbrosławice na rok 2012. 
Skarbnik Gminy Pani Marzena Błaszczyk-Żołędziewska wyjaśniła, że w związku z wydaną decyzją 
przez Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej z tytułu zwrotu nienależnie pobranej składki 
zdrowotnej od zasiłku stałego za lata poprzednie na kwotę 12 zł zwiększa się stronę dochodową 
budżetu i po stronie wydatkowej środki te będą przeznaczone na zwrot dotacji wykorzystanych 
niezgodnie z przeznaczeniem. 
 
Przewodniczący poinformował, że projekt nie był wcześniej opiniowany. Zapytał, czy są uwagi lub 
wnioski do projektu uchwały.  
    
Uwag ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział 
wzięło 15 radnych. Uchwała o Nr XV/183/12 w sprawie zmian w budżecie Gminy Zbrosławice na 
rok 2012 została podjęta przy 15 głosach „za”   – stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu.  
 
 

l) w sprawie zmiany uchwały XI/108/11 Rady Gminy Zbrosławice z dnia 29 listopada 2011 r.                   
w sprawie inkasa podatku od nieruchomości, rolnego, leśnego, opłaty targowej oraz określenia 
inkasentów i wynagradzania za inkaso w 2012 r. zmienionej uchwałą nr XII/147/11 Rady Gminy 
Zbrosławice z dnia 29 grudnia 2011 r. 
Kierownik referatu, Pani Joanna Szymańska wyjaśniła, że niniejszą uchwałą w skutek śmierci Pani 
Renaty Straszek powołuje się nowego inkasenta w miejscowości Świętoszowice w osobie Pani 
Lilianny Glagla. 
 
Przewodniczący poinformował, że projekt nie był wcześniej opiniowany. Zapytał, czy są uwagi lub 
wnioski do projektu uchwały. 
 
Uwag ani zapytań nie wniesiono, wobec czego przystąpiono do głosowania, w którym udział 
wzięło 15 radnych. Uchwała o Nr XV/183/12 w sprawie w sprawie zmiany uchwały XI/108/11 Rady 
Gminy Zbrosławice z dnia 29 listopada 2011 r. w sprawie inkasa podatku od nieruchomości, 
rolnego, leśnego, opłaty targowej oraz określenia inkasentów i wynagradzania za inkaso w 2012 r. 
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zmienionej uchwałą nr XII/147/11 Rady Gminy Zbrosławice z dnia 29 grudnia 2011 r. została 
podjęta przy 15 głosach „za”   – stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu.  
 
 

Ad. 9. 
 Przewodniczący Rady Gminy Pan Jan Fels oddał głos z-cy Wójta, Pani Katarzynie Sosada.  
Pani Sosada powiedziała, że w związku z tym, że Wójt Pan Wiesław Olszewski w dniach 27 luty -       
7 marzec był na urlopie: 

 odbyła trzy spotkania w ramach podregionu, subregionu centralnego. Chodziło o wyznaczenie 
strategicznych kierunków działania w pozyskiwaniu środków w nowym okresie 
programowania,   

 brała udział w pracach nad nowelizacją statutu z grupą radnych, 

 dokonała odbioru terenu hałdy z kierownik Beatą Dzielicką, 

 spotkała się z członkami Związku emerytów i rencistów. 
 
Wójt, Pan Wiesław Olszewski poinformował że: 

 w międzyczasie odbyły się dwa turnieje z cyklu „wielobój sołectw”. W turnieju piłki nożnej po 
raz pierwszy miało miejsce bardzo nie sportowe zachowanie i dwie drużyny musiały opuścić 
boisko. Zwycięzcami  są: Laryszów , Szałsza i Przezchlebie. W CUP odbył się turniej 
szachowy. Wygrały Ziemięcice przed Zbrosławicami i Laryszowem, 

 odbywały się zebrania OSP. Wójt wziął udział w zebraniu w Wieszowie i Kamieńcu. OSP 
Kamieniec zawnioskowało do zarządu o rozwiązanie stowarzyszenia , 

 odbyły się  zebrania sołeckie w Łubkach i Świętoszowicach, 

 zakończyły się rozprawy sadowe wytoczone przez przedsiębiorców, którzy wykonywali prace 
na rzecz gminy bez stosownej dokumentacji, 

 odbyło się spotkanie z Radą Sołecką na temat planów tegorocznych i działań Urzędu Gminy, 

 odbył się turniej wiedzy pożarniczej w OSP Świętoszowice ( dwie osoby będą brały udział w 
powiatowym turnieju wiedzy pożarniczej), 

 odbyły się spotkania w Łubiu i Wieszowie poświęcone problematyce farm wiatrowych, 

 odbyła się uroczystość 80-lecia SP w Zbrosławicach, 

 odbył spotkanie z dyrektorem Zarządu Dróg Powiatowych ( w tematyce odwodnienia ul. 
Wolności), 

 wziął udział w zgromadzeniu PKM Gliwice, 

 odbył się konkurs gimnazjalny „Wszędobylska matematyka”. Zwyciężyła  drużyna gimnazjum 
z Wieszowy, 

 odbyło się spotkanie Powiatowego Centrum Zarządzania Kryzysowego  poświęcone 
organizowaniu imprez masowych, 

 odbył spotkanie z przedstawicielami Veolii, którzy są zainteresowani przejęciem( lub 
dzierżawą ) sieci wodociągowej gminy Zbrosławice, 

 odbył spotkanie z GPW Dystrybucja, 

 Starostwo Powiatowe złożyło wniosek o dofinansowanie ścieżki rowerowej Laryszów – 
Miedary. Stosunek oferowanej kwoty do potrzeb jest 1 do 11, 

 Policja dokonuje reorganizacji swoich posterunków na terenie  Powiatu Tarnogórskiego, 
prawdopodobnie zostaną zlikwidowane posterunki w Miasteczku i w Świerklańcu . Następnie 
Wójt  przeczytał list Komendanta Powiatowej Policji zapewniający o utrzymaniu posterunku 
policji w Zbrosławicach, jeśli gmina będzie uczestniczyć w kosztach jego utrzymania. 

 
Ad. 10. 
Przewodniczący Rady oddał głos swojemu zastępcy, Pani Zofii Woźniak. 
Pani Zofia Woźniak poinformowała, że wpłynęło kilka interpelacji. Zainteresowani otrzymali już 
odpowiedzi. Dotyczyły one następujących spraw: 
- w sprawie zaciągnięcia finansowego przez MZKP, którego udziałowcem jest gmina Zbrosławice – 
radny Pan Tomasz Siegel wyraził zadowolenie z otrzymanej odpowiedzi, 
- w sprawie wykształcenia nowo zatrudnionych pracowników i współfinansowania dokształcania 
zawodowego pracowników – Pan Tomasz Siegel wyraził zadowolenie z otrzymanej odpowiedzi, 
- w sprawie funkcji jaką pełni Wójt w MZKP oraz jakie z tego tytułu otrzymuje uposażenie – uzyskana 
odpowiedź satysfakcjonuje Pana Tomasza Siegel, 
- w sprawie przedstawienia zamierzeń w zakresie budynków, w których obecnie znajduje się GOPS i 
GZOPO – odpowiedź była zadawalająca wg Pana Tomasza Siegel, 
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- interpelacja radnej Krystyny Gracy i radnej Justyny Dziemba w sprawie remontów dróg powiatowych 
i budowy chodnika w Miedarach – uzyskana odpowiedź jest połowiczna, gdyż czekamy na odpowiedź 
Starosty Tarnogórskiego. 
Radny Piotr Jankowski powiedział, że złożył interpelację do Wójta w sprawie wykształcenia i fazy 
zatrudnienia pracowników z rady nadzorczej spółki „Hałda”. Pierwsza odpowiedź była bardzo 
enigmatyczna, a w drugiej odpowiedzi na interpelację napisano, że Pan Władysław Krótki jest 
dyrektorem naczelnym Zakładu Mechanicznego „Bumar Mikulczyce S.A”. Pan Jankowski powiedział, 
że zadzwonił do zakładu „Bumar Mikulczyce S.A.” i uzyskał odpowiedź, że w firmie tej są zatrudnione 
osoby z wyższym wykształceniem i pan Krótki nie jest pracownikiem, chyba jedynie podnajmuje lokal. 
Na stronie internetowej jest napisane, że dyrektorem naczelnym jest pan Marek Kwiatek. Ale Pan 
Jankowski nie jest tym zdziwiony, bo jak powiedział „tu wszyscy mnie kłamią”. Radny Piotr Jankowski 
powiedział, że dlatego napisał skargę na Wójta, żeby to wszystko rozpatrzyć i odpowiadać na 
interpelacje jak należy. 
 
Ad. 11. 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Jan Fels przejął prowadzenie sesji, a następnie zapytał, czy któryś 
z sołtysów chce zabrać głos. Żaden z sołtysów nie zabrał głosu.  
 
Ad.12. 
Wniosków i interpelacji nie wniesiono. 
 
Ad.13. 
Radna Krystyna Trzęsiok zapytała Wójta w odniesieniu do ostatniej Komisji Budżetu, Gospodarki i 
Rozwoju, czy w tej Radzie są osoby ważne i ważniejsze. Powiedziała, że z internetu ściągnęła sobie 
mapkę, na której pokazane są proponowane miejsca na fermy wiatrowe. Radna Katarzyna Łosicka 
poinformowała ją, że mapka jest nieaktualna. Zapytała dlaczego niektóre osoby są lepiej 
poinformowane, a inne są pozbawione informacji. Radna Trzęsiok powiedziała, że jest zbulwersowana 
mapką, którą przedstawia, gdyż nikt wcześniej nie mówił, że ferma wiatrowa będzie sięgać od ul. 
Polnej w Kamieńcu po Kopienicę. Powiedziała, że rozmawiała z paroma mieszkańcami z ul. Polnej i 
nie byli zorientowani. Powiedzieli, że było spotkanie w Łubiu i Wieszowie i myśleli, że zebrania te 
dotyczyły tamtych miejscowości. Powiedziała, że jest jej przykro, że nie wszyscy są informowani na 
bieżąco. Powiedziała, że członkowie „byłej” Rady czują się dotknięci, że ciągle coś się im wytyka i 
mówi się, że dopiero „ta” rada zrobiła daną rzecz. Przypomniała, że na sesji Rady w styczniu sołtys 
Robakowski z Wieszowy krytykował obecną radę. Powiedziała, że było jej miło, gdy pan Robakowski 
powiedział, że sprawozdanie z Komisji, której przewodniczy było wyczerpujące. 
Radna Trzęsiok powiedziała, że jest osobą spokojną, ale szala goryczy się przelała. Wnioski, które 
obecnie realizujemy były składane w ubiegłej kadencji i przeszły pozytywną opinię. I to, że w 
Ziemięcicach jest przeprowadzana termomodernizacja szkoły jest zasługą tamtej ekipy, która złożyła 
wniosek. Poprosiła, by przestano mówić „tamta rada”, „tamta ekipa”, „..bo to jest nie do zniesienia...”. 
  
Wójt, Pan Wiesław Olszewski powiedział, że mapka, o której mówiła Pani Trzęsiok była przedstawiana 
na spotkaniu w Łubu i stąd Pani Łosika ją zna, ponieważ była obecna na tym spotkaniu. Zdaniem 
Wójta, Radni powinni być obecni na tych spotkaniach, bo to oni będą podejmować decyzję w tej 
materii. Mapka ta jest nieaktualna, gdyż nie uwzględniono na niej ustalonej odległości 650 m od 
zabudowań. 
Wójt, Pan Wiesław Olszewski powiedział, że wolą radych poprzedniej kadencji niesie za sobą 
konsekwencje w postaci kredytów do spłacenia ( np. CUP, sala gimnastyczna w Kopienicy) i dlatego 
poszukuje innych dochodów niż podatek od mieszkańców. Powiedział, że wszyscy mu mówią, że to 
samobójcza desperacja, ale musi próbować, by się nie cofać. 
 
Radna Krystyna Trzęsiok powiedziała, że przecież Wójt w poprzedniej kadencji był zastępcą wójta i 
nie przypomina sobie, by negował któryś z projektów, a przecież był też odpowiedzialny za to w jakiś 
sposób. Nie można mówić „…ja jestem czysty jak łza, to „oni” podejmowali decyzję…”. 
Wójt powiedział, że niejednokrotnie mówił poprzedniemu wójtowi, że nie zgadza się z jego decyzją, 
ale wszystko musiało być jak on chciał. Gdyby od niego to zależało, wiele rzeczy wyglądało by inaczej 
np. zagospodarowanie budynku CUP. Niejednokrotnie  współpraca z firmą „Agrotur”, która jest 
autorem projektu budynku CUP nie układała się za dobrze.  
Radna Krystyna Trzęsiok powiedziała, że z usług firmy „Agrotur” korzystały m.in. Pyskowice i ościenne 
gminy i jeśli uzyskała dofinansowanie, to chyba jest dobra. 
Wójt powiedział, że z tego co wie firma „Agrotur” nie pisała wniosków. 
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Radny Piotr Jankowski powiedział, że poprzednia rada również umieszczała tematy posiedzeń Komisji 
na BIP-e. Radny Jankowski przeczytał radnej Karinie Respondek fragmenty umów dotyczące 
płatności za opracowanie wniosku o dofinansowanie inwestycji budowy oczyszczalni ścieków i 
kanalizacji w Czekanowie i sali gimnastycznej w Kopienicy. 
 
Przewodniczący rady zapytał, czy Pan Jankowski mógłby skserować te dokumenty, ale Pan 
Jankowski nie zgodził się.  
 
Radny Krzysztof Stebel zapytał przedstawiciela policji, czy policja patrolowała Ziemięcice w godzinach 
porannych od 6:00 do 8:00, o co wnioskowała Komisja i jakie są wyniki kontroli. 
Kierownik Posterunku Policji Pan Roman Plaminiak powiedział, że patrole były przez prawie cały 
miesiąc, co drugi dzień. Ukarano mandatami karnymi kilkanaście osób, dano kilkanaście pouczeń. Od 
tego czasu nie było zgłoszeń o przekroczeniu prędkości. 
 
Pan Marcin Łuczak z Łubek poruszył kilka tematów: 
- poprosił Wójta, by zdyscyplinował sołtysów, by przychodzili na sesję, 
- poprosił, by Wójt wyraził swoje odczucia i mieszkańców dotyczące farm wiatrowych, 
- dotyczący ciągłości dostarczania wody do miejscowości Łubki, czy została zawarta umowa z 
Przedsiębiorstwem Nasiennym „Księży Las” i czy mieszkańcy mogą mieć do niej wgląd, 
- terminu naprawy jedynej drogi asfaltowej dojazdowej do posesji w Łubkach, 
- problem żwiru zapychającego studzienki i rowy wysypanego przez pana Klimowicza, czy pan 
Klimowicz go usunie, 
- poprosił  Wójta, by rozpisał krok po kroku, z czego wynika kwota 80 tyś. za wiatrak. 
 
Wójt, Pan Wiesław Olszewski powiedział, że dyskusja jaka miały miejsce na zebraniach wiejskich 
powinna mieć miejsce przed miejscowym planem zagospodarowania przestrzennego, bo studium 
zapewnia tylko pewne możliwości. Wójt powiedział nieoficjalnie, że jest jeszcze jeden inwestor, który 
się nie ujawnia, czeka aż będzie uchwalone studium. Wójt dodał, że sprawozdanie z pracy dotyczącej 
urzędu przekazywana jest radnym w formie pisemnej. 
Pan Marcin Łuczak zapytał, czy może w odczuciu Wójta mieszkańcy są przeciwni farmom wiatrowym i 
należy z nich zrezygnować lub przyspieszyć, jeśli są „za”. 
Wójt, Pan Wiesłąw Olszewski powiedział, że trzeba prace przyspieszać jak się da. 
Wójt powiedział, że gmina liczy 15 tyś. mieszkańców, większość mieszkańców obecnych na 
zebraniach wiejskich była przeciwna farmom wiatrowym. 
Pan Marcin Łuczak zapytał, jaki był cel spotkania w Wieszowej, jeśli Wójt poinformował, że tam nie 
będzie wiatraków. 
Wójt odpowiedział, że mieszkańcy Wieszowy też powinni poznać istotę problemu. 
Odpowiadając na trzecie pytanie pana Łuczak, Wójt powiedział, że z panem Klimowiczem nie ma 
podpisanej umowy, jest tylko jego zapewnienie, ale wolałby nie uzależniać się od jednego dostawcy, 
tym bardziej że GPW Dystrybucja ma niższe ceny wody od ZGKiM. 
Pan Marcin Łuczak zapytał, czy mieszkańcy mogą mieć wgląd do zapewnienia pana Klimowicza o 
dostawie wody i jakie byłyby konsekwencje, jeśli wycofał by się z niego. 
Wójt powiedział, że konsekwencją byłby brak wody, co byłoby dużym problemem dla gminy, a pan 
Klimowicz jako dostawca ma obowiązek dostarczania wody. 
 
Kierownik referatu, Pan Janusz Kołodziejczyk poinformował pana Łuczek, że po otwarciu ofert 
przetargu ( które nastąpi 11 kwietnia)  na wykonanie remontów cząstkowych i nakładek dróg, będą 
prowadzone te prace. Awaryjnie ZGKiM dokonuje napraw przez łatanie dróg masą na zimno. 
Kierownik obiecał przeprowadzić wizję w terenie sprawdzającą problem żwiru i jeśli będzie potrzeba, 
wystosuje pismo do pana Klimowicza o zaniechanie takich działań. 
 
Pan Marcin Łuczak przybliżył radnym fragment artykułu z lokalnej gazety o zamiarze inwestora farm 
wiatrowych wpłacania 5 tyś. zł za każdy postawiony wiatrak na konto fundacji na rzecz sołectwa. 
Zapytał radnych, czy ich zdaniem nie jest to próba wymuszania określonych zachowań na 
mieszkańcach celem uzyskania określonych korzyści, czy to już „…nie pachnie kryminałem…”. 
Wójt, Pan Wiesław Olszewski powiedział, że nie wymuszano na nikim takiego postepowania, a nie 
możemy nikomu tego zakazać. 
 
Pan Marcin Łuczak poruszył temat progów zwalniających w Łubkach. 
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Kierownik referatu Pan Janusz Kołodziejczyk powiedział, że projekt ten wymaga akceptacji Starostwa 
Powiatowego. Po jej uzyskaniu próg zostanie zamontowany.  
 
Sołtys Łubek, Pani Izabela Miłek powiedziała, że gdyby pan Marcin Łuczak przyszedł do niej 
uzyskałby odpowiedzi na większość pytań, ale „…ostatnio współpracuje z panem Jankowskim, więc 
wszyscy Państwo wiecie o co tutaj chodzi…”. 
 
Pan Marcin Łuczak powiedział, że nie jest to czas, ani miejsce, na roztrząsanie wewnętrznych. 
problemów. Powiedział, że szukał informacji w sprawozdaniach z sesji, czy pani Miłek walczyła o 
wodę dla Łubek i w ciągu pół roku zadała tylko jedno pytanie.  
 
Radny Piotr Jankowski powiedział, że jeśli ktoś z mieszkańców gminy do niego przychodzi z pytaniem, 
on ma prawo mu odpowiedzieć i nie oznacza to od razu, że z nim współpracuje. 
 
Radny Alojzy Szyguła powiedział, że do jego sołectwa przywieziono ogromną ilość odpadów 
komunalnych, które później zaorano, ale odór był nie do zniesienia. Zapytał kto na coś takiego 
zezwala. Zapytał przewodniczącego Komisji Rolnictwa przeprowadzono rozmowy, by korzystali z 
innych form użyźniania gleby. 
 
Przewodniczący Komisji Rolnictwa przyznał, że zgodnie z ustawą jest to dopuszczalne, ale 
uwarunkowane jest ilościowo i jakościowo. Wójt poprzedniej kadencji, Pan Kowolik rozmawiał z 
rolnikami w tej sprawie, ale niektórzy z rolników nie przybyli na to spotkanie.  Ustawa pozwala 
użyźniać odpadami komunalnymi glebę, na której uprawia się rośliny przemysłowe, ale nie wiadomo, 
kto ma to kontrolować. 
 
Kierownik referatu, Pani Beata Dzielicka powiedziała, że zgodnie z ustawą i rozporządzeniem 
dopuszczalne jest stosowanie komunalnych osadów ściekowych, ale powinny spełniać kilka wymagań 
i odpowiedzialność za to ponosi oczyszczalnia ścieków, która te osady udostępnia i to ona powinna je 
badać. Art.75 ustawy o odpadach mówi o odpowiedzialności za tego typu działanie. Rolnik, jeśli robi to 
niezgodnie z zaleceniami odpowiada z tego samego artykułu. Rolnik ma obowiązek bezzwłocznie 
zaorać pole do 24 godzin po aplikacji osadów. W tej sprawie może interweniować straż gminna, 
pracownicy Urzędu Gminy z upoważnienia 379 ustawy o prawie ochrony środowiska mogą dokonać w 
terenie oględzin, w razie potrzeby wszcząć postępowanie. Można skierować sprawę do 
Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Środowiska, który posiada kompetencje w zakresie karania. Nie 
wolno stosować osadów na pastwiskach, łąkach, uprawach pod osłonami, polach, na których uprawia 
się rośliny sadownicze, warzywa, które będą spożywane w stanie surowym.  
 
Radny Piotr Jankowski powiedział, że walka z tymi odpadami to jak „…walka z wiatrakami…” 
Przewodniczący Rady dopowiedział, że pewna komisja w Gliwicach ustaliła, że  rolnicy wykorzystują 
te osady nie na swoich polach, lecz wynajmowanych i dzierżawionych. 
 
Radna Terasa Bagsik zapytała Wójta, czy na pewno nie będzie wiatraków w Wieszowie, bo w studium 
są zaznaczone.  Zastanawia ją fakt umiejscowienia wiatraków w odległości 650 m od zabudowań, 
gdyż w innych krajach stosuje się większą odległość np. w Czekach 3 km, w USA 3,2 km, we Francji 
1,09 km  i jest tym zaniepokojona. 
 
Wójt, Pan Wiesław Olszewski powiedział, że na spotkaniu w Wieszowie przepraszał profesora 
wypowiadającego w temacie wiatraków, gdyż przez  większość mieszkańców był postrzegany jako 
człowiek inwestora. Media przedstawiają sprawę z korzyścią dla tego, w zależności kto płaci. Wójt był 
na spotkaniach w dwóch gminach, a będzie jeszcze w dwóch rozmawiał z mieszkańcami, bo to daje to 
bardziej czytelny obraz. W studium na obszarach Wieszowy nie przewiduje się wiatraków.   
 
Radna Teresa Bagsik przypomniała Wójtowi, że mowa o 5 tyś. zł dla sołectwa za wiatrak była na 
ostatnim zebraniu w Wieszowie. 
 
Radny Tomasz Siegel poprosił kierownik referatu o sprawdzenie, czy w obowiązującym planie 
zagospodarowania przestrzennego istnieje zapis dotyczący możliwości budowy wiatraków w 
Wieszowie. Jego zdaniem jest taki zapis. Zapytał Wójta, czy rozmawiał z Wójtem Wielowsi w sprawie 
najnowszych wytycznych ich planu zagospodarowania przestrzennego. 
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Wójt, Pan Wiesław Olszewski powiedział, że z z-cą Wójta Wielowsi rozmawiał nasz z-ca Wójta, i 
dowiedział się, że ich miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego dotarł tuż przed sesją, więc 
uchwalano go z dużą desperacją. Gmina Wielowieś posiada zobowiązanie, że podatek dla gminy od 
jednego wiatraka będzie wynosił 100 tyś. zł.   
 
Radna Krystyna Trzęsiok zapytała, czy w związku z głośnymi protestami mieszkańców usunięto 
wiatraki w Wieszowie. 
 
Wójt wyjaśnił, że zrezygnowano z wiatraków z uwagi na zbyt małą odległość od zabudowań, 
autostrady – 500 m, a wg plotek; dlatego, że wójt ma tam działkę. 
 
Radny Alojzy Szyguła poprosił o sprawdzenie kierownik Beatę Dzielicką o sprawdzenie w terenie faktu 
zaorania przez rolnika drogi. Czy była to droga prywatna, czy gminna. 
 
Kierownik referatu, Pani Beata Dzielicka dodała, że jeśli Wójt wszczyna postępowanie w sprawie 
może wydać decyzję na podstawie art.34 ustawy o odpadach nakazującą ich usunięcie. Wytwórcy 
odpadów nie wolno sprzedawać odpadów w określonych porach np. zimą, nie wolno ich stosować 
poza województwem, w którym zostały wytworzone. Można uzyskać informacje, kiedy i komu 
sprzedano odpady u Marszałka Województwa, który prowadzi statystykę. 
 
Jeden z mieszkańców, Pan Jureczek powiedział, że wczorajsze wspólne wyjazdowe posiedzenie 
Komisji Rolnictwa warto kontynuować. Na terenie wysypiska posprzątano, uzyskano odpowiedź na 
pytanie, do kiedy będzie istniało i na prośbę przewodniczącego Komisji Rolnictwa zostaną przekazane 
wyniki badań Głównego Instytutu Górnictwa dotyczące wysypiska. Pan Jureczek przeczytał fragment 
ulotki skłaniającej mieszkańców, by byli przeciwko fermom wiatrowym. Pan Jureczek zapytał Rady 
Gminy, czy przy wyborze Wójta obecnego i poprzedniego sporządzany był protokół, w którym 
wyszczególniono „…długi ,…. agendy… bo tylko w ten sposób będziemy mieli jasność…”. Powiedział, 
że od kilku posiedzeń tej Rady, ale i w poprzedniej też pojawił się problem doprowadzenia wody do 
Łubek, „…żyjemy w XXI wieku i jeśli ktoś zagospodarował jakieś areały, to błędne by było, gdyby to 
było, aż do jądra ziemi….Kto to tak sprzedał, z wodą, a może z ludźmi? Może nie pamięta historii, że 
to był IXX wiek, gdy pańszczyznę zlikwidowali…” Poprosił by to mieszkańcom wyjaśnić. 
Pan Jureczek powiedział, że są procedury przetargowe, których nie da się ominąć, których powinno 
się trzymać przy każdej inwestycji. 
Pan Jureczek przypomniał, że jeden z radnych wniósł, by interpelacje nie były tak szczegółowo 
czytane, ale w wyniku głosowania zdecydowano, że powinno się czytać  treść interpelacji. A dzisiaj z-
ca Przewodniczącego Rady pytała tylko radnych, czy są zadowoleni z odpowiedzi. Jego zdaniem „… 
interpelacja to lustrzane odbicie tego co się w gminie dzieje i nie wolno zamykać ust…”. I nie chciały 
usłyszeć, by ktoś z gminy Zbrosławice pełniąc funkcje wójta, z-cy wójta, zasiada w jakiejś radzie 
nadzorczej, to „… z tych 15 tyś. wybierzemy od zaraz ludzi przygotowanych, wykształconych, po co 
wójta męczyć w dowolnych radach nadzorczych i potem są z tego tytułu pytania…”.Pan Jureczek 
powiedział, że do rad nadzorczych są konkursy, na których trzeba się wykazać i które trzeba wygrać.  
I dobrze, że nie ma gratyfikacji, bo jeśli by była, to byłby skandal. Nadszedł czas, żeby powiedzieć 
jasno: „…pełnisz funkcję, jesteś do naszej dyspozycji, masz wynagrodzenie, po co w ogóle gdzieś 
zasiadać, kiedy problemów w Zbrosławicach jest…”. Kończąc Pan Jureczek podziękował, że jego 
mały wniosek został zrealizowany i należy się liczyć ze społecznością, „…gdyby w 1996 r. ktoś miał 
olej w głowie, nigdy by nie dał zgody na wysypisko Remondisu…”- wcześniejszego Retmanu. 
Pan Jureczek powiedział, że jeden z radnych powiatowych zna źródło tri. Jego zdaniem podobno była 
nim fabryka sprzętu ratowniczego i lamp górniczych, która leży przy rzece Stole. Zdaniem pana 
Jureczek źródłem może być również wysypisko. Jeden litr oleju zanieczyszcza skutecznie milion litrów 
wody. 
 
Przewodniczący Rady ustosunkował się do interpelacji. Powiedział, że po złożonym wniosku 
wypowiedział się radca prawny, który stwierdził, że zgodnie ze statutem wystarczy informacja o 
interpelacji i udzielonej odpowiedzi. 
 
Kierownik referatu, Pani Beata Dzielicka powiedziała, że interwencja w sprawie wysypiska w 
Laryszowie była już w lipcu ubiegłego roku w związku z wnioskami, telefonami mieszkańców. Tak 
samo jak interwencja została załatwiona w przypadku mieszkańców przy śmietnisku w Pyskowicach. 
Wysłano pisma do prowadzących śmietniska, do Starostwa w Gliwicach i Tarnowskich Górach. W 
Gliwicach doprowadzono, aż do kontroli, a w Tarnowskich Górach nie podjęto działania. 
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Z-ca Przewodniczącego Rady, Pani Krystyna Trzęsiok zapytała kierownika referatu, czy dotarł do 
protokołu i czy rozmawiał z panem Klimowiczem o wydzielenie pasa zieleni przy ul. Polnej. 
Kierownik referatu, Pan Janusz Kołodziejczyk powiedział, że jeszcze nie zdążył tego zrobić. 
 
Pan Marcin Łuczak z Łubek podziękował panu Jureczek za to co powiedział i stwierdził, że warto 
skorzystać z jego doświadczenia życiowego. Zaprosił przewodniczącego na zebranie wiejskie do 
Łubek w poniedziałek o godz. 18:30.Powiedział, że nie chciałby być posądzony, że zwrócił się z 
prośbą tylko do Radnego Jankowskiego i zaprosił na zebranie również innych zainteresowanych 
radnych. Celem spotkania będzie uświadomienie mieszkańców, co to są wiatraki, jakie jest 
ewentualne zagrożenie i korzyści. 
 
Przewodniczący Rady podziękował za zaproszenie i powiedział, że postara się go nie opuścić. 
 
Radny Pan Józef Skandy powiedział, że Komisja Rolnictwa wystosuje wniosek o udostepnienie 
protokołów z kontroli wysypiska śmieci w  Laryszowie. 
Zwrócił się do kierownik, Pani Beaty Dzielickiej mówiąc, że nikt nie może stwierdzić ile osadów 
ściekowych jest wywożonych na pola. 
Kierownik referatu, Pani Beata Dzielicka powiedziała, że można to stwierdzić zaciągając informacji w 
oczyszczalni. 
 
Przewodniczący Rady zapytał o możliwość wycięcia suchych drzew przy zabytkowej kapliczce w 
Zawadzie.  
Kierownik referatu, Pan Janusz Kołodziejczyk powiedział, ze inspektor zajmujący się drogami zebrał 
oferty na utrzymanie i konserwację zieleni i po urlopie wyłoni wykonawcę. W miesiącu kwietniu prace 
pielęgnacyjne ruszą „pełną parą”. 
 
Przewodniczący Rady zapytał w imieniu Karchowic o naprawę migających i nie świecących lamp od 
dwóch miesięcy. Zapytał, czy firma Tauron (Vattenfall)  nie reaguje na nasze zgłoszenia. 
Kierownik referatu, Pan Janusz Kołodziejczyk powiedział, że wszystkie awarie są zgłaszane w 
systemie komputerowym. System pozwala na monitorowanie działań, trybu w którym znajduje się 
zgłoszenie i sposób realizacji. Obiecał sprawdzić, jak to zgłoszenie zostało zrealizowane.  
 
Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Rolnictwa o wspólne spotkanie z Komisją z 
Pyskowic w sprawie wysypiska śmieci w Pyskowicach. Mieszkańcy skarżą się na okropny fetor w 
Karchowicach i Zawadzie . 
Poprosił o wytypowanie osób do nagrody „Orła i Róży” do 31 marca 2012r. 
Radna, Pani Krystyna Trzęsiok powiedziała, że po konsultacji z członkami Komisji wytypowano: 

 pana Manfreda Skrzypczyka z Księżego Lasu, który jest społecznikiem, działa na rzecz gminy, 
jest prezesem OSP, organizatorem dożynek gminno-powiatowych, 

 pana Andrzeja Dramskiego, wieloletniego działacza samorządowego, 

 pana Jana Wysockiego, działającego na rzecz gminy, zajmującego się dożywianiem i akcją 
świątecznej pomocy, 

 pani Joanna Ślezak, prowadząca zespół „ Miedarzanie”. 
Zapytała, czy ktoś nie zgadza się z tymi kandydaturami, ale nikt się nie zgłosił. 
 
 

Ad.14.  
 Przewodniczący Rady złożył wszystkim życzenia z okazji zbliżających się Świąt Wielkanocnych, 
podziękował za udział w sesji, dokonując tym samym jej zamknięcia.              
 
Czas zakończenia:18:45 
 
Protokołowała:                                                                   
Podinspektor: K. Szołtysek 

  
 
 
 
  

 


